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5.- Respecte a la seva pregunta relativa a “Quina 

serà la xifra total recaptada a final d’any”?, la 

SDADV ha indicat el següent al M.I. Govern: 

La xifra total facturada en l’exercici 2016 ascendeix 

a 364.947,87 Euros. El total del que serà 

efectivament recaptat per la SDADV en base a 

aquesta facturació es desconeix en data d’avui, atès 

que la valoració relativa als morosos que hi pugui 

haver es realitzarà durant l’exercici del 2017. 

6.- Respecte a la seva pregunta relativa a “Considera 

la SDADV que donat l’augment d’ingressos pot 

reduir les tarifes? 

En primer lloc, segons s’ha exposat en les respostes a 

les anteriors preguntes, no hi ha hagut un augment 

d’ingressos per a la SDADV. El que va succeir és que 

la SDADV segueix un principi de prudència en la 

confecció dels seus avantprojectes de pressupostos, 

és a dir que només es pressuposta el que es pot 

preveure que s’ingressarà amb un nivell elevat de 

certesa, pel qual la facturació total que es va 

preveure per a l’exercici 2016 va ser de 288.993,82 

Euros. Aquesta previsió de facturació va tenir en 

compte, per tant, únicament, les remuneracions a fer 

efectives pels usuaris indicats en la resposta a la 

pregunta 1, respecte als quals la SDADV tenia força 

certesa que complirien amb les seves obligacions 

legals. No obstant, la realitat va ésser que el 100% 

dels usuaris de material audiovisual van signar els 

corresponents contractes amb la SDADV, el qual va 

comportar que la facturació prevista per a l’exercici 

2016 es superés. 

Dit l’anterior, i tenint en compte el fet que les tarifes 

aplicades actualment són el resultat d’una llarga 

negociació amb els usuaris implicats, havent-se 

establert amb aquests un valor de mercat equitatiu 

per a l’ús del material audiovisual gestionat per la 

SDADV, així com el fet que la SDADV ja està 

duent a terme el repartiment dels imports 

corresponents als titulars de drets afectats, la 

SDADV considera que les seves tarifes no es poden 

reduir atès que la finalitat de la societat és vetllar per 

a que els titulars de drets rebin una remuneració 

justa per l’ús de les seves creacions i prestacions.  

Atentament, 

Francesc Camp Torres  

Ministre de Turisme i Comerç 

Andorra la Vella, 10 d’abril del 2017 

 

 

Edicte 

El síndic general, d'acord amb les previsions de 

l’article 90 del Reglament del Consell General, 

Disposa 

Publicar la resposta del Govern a les preguntes 

formulades pel M. I. Sr. Ferran Costa Marimon, 

conseller general del Grup Parlamentari Liberal, 

relatives als pagaments que l’EFPEM ha efectuat a 

la CASS durant tot l’any 2016, publicades en el 

Butlletí del Consell General número 2/2017, de data 

10 de gener. 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 12 d’abril del 2017 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

Pregunta relativa als pagaments que 

l’EFPEM ha efectuat a la CASS 

durant tot l’any 2016. 

1. Quin ha estat el cost salarial mensual total de 

tot el personal de l’EFPEM durant el 2016? 

El cost salarial de tot el personal fix de l’EFPEM 

liquidat l’any 2016 ha estat de 184.481,35 €. 

D’aquest import, 155.892,67 € corresponen al 

capítol 1.2 (remuneració del personal contractual) i 

28.588,69 € corresponen al capítol 1.6 (quotes 

Seguretat Social del personal contractual). 

2. S’han efectuat totes les cotitzacions mensuals a 

la CASS dins els terminis reglamentaris durant el 

2016? 

Les cotitzacions mensuals a la CASS del personal fix 

de l’EFPEM durant el 2016 han estat efectuades dins 

els terminis reglamentaris. No obstant, cal remarcar 

que per la tipologia d’activitat que desenvolupa, 

l’EFPEM necessita contractar un important volum 

de formadors externs. En aquest sentit, a l’inici del 

2016 la direcció de l’EFPEM va identificar que no es 

remuneraven correctament una part d’aquests 

formadors externs, més concretament, els formadors 

que no tenien la condició de treballadors autònoms i 

que no constaven com a assalariats en una empresa. 

Així doncs, i per iniciativa pròpia, la direcció de 

l’EFPEM va informar el Comitè Gestor de l’EFPEM 

d’aquesta situació i tot seguit va notificar a la CASS 

que calia regularitzar el pagament d’alguns 

formadors.  

3. En cas negatiu, perquè? 

L’EFPEM necessita contractar un volum important 

de formadors externs, 56 al 2016 per exemple, 
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aquestes persones poden tenir diferents situacions 

contractuals amb l’EFPEM: empreses 

subcontractades, persones autònomes o assalariades. 

Arran de la modificació de la Llei 17/2008 de la 

seguretat social, calia cotitzar totes les persones 

assalariades independentment de que ja disposessin 

d’una cobertura sanitària. Aquesta Llei va entrar en 

vigor en el moment del canvi de la direcció de 

l’EFPEM fet que va dificultar-ne la seva correcta 

aplicació. 

Un cop la pròpia direcció a l’inici del 2016 s’adona 

d’aquesta situació va informar el Comitè Gestor de 

l’EFPEM d’aquesta situació i tot seguit va notificar a 

la CASS que calia regularitzar el pagament d’alguns 

formadors.  

4. Ha imposat la CASS cap sanció a l’EFPEM 

durant l’any 2016? En cas afirmatiu, per quin 

import i per quins motius? 

La CASS no ha imposat cap sanció durant l’any 

2016 a l’EFPEM. Amb tot, l’Escola ha hagut de fer 

efectiu el recàrrec que contempla la llei relatiu a les 

cotitzacions no efectuades en els darrers cinc anys 

pel que fa els formadors no assalariats o no autònoms 

que puntualment realitzaven formacions amb 

l’EFPEM. L’import del recàrrec ha estat de 

9.658,41€. 

Sant Julià de Lòria, 6 d’abril del 2017 

Edicte 

El síndic general, d'acord amb les previsions de 

l’article 90 del Reglament del Consell General, 

Disposa 

Publicar la resposta del Govern a la pregunta 

formulada pel M. I. Sr. Carles Naudi d’Areny-

Plandolit Balsells, conseller general del Grup 

Parlamentari Liberal, relativa a si el Govern té 

intenció de canviar o fer canviar la 

mancomunació de signatures, publicada en el 

Butlletí del Consell General número 7/2017, de data 

24 de gener. 

Tot el que es fa públic per a general coneixement i 

efectes. 

Casa de la Vall, 12 d’abril del 2017 

Vicenç Mateu Zamora  

Síndic General 

Ministeri de Turisme i Comerç  

Resposta escrita a la pregunta (Reg. 

núm. 0055/17) 

Resposta escrita del Govern (Ministre 

Francesc Camp) a la pregunta presentada 

pel Conseller General del Grup 

Parlamentari Liberal, M. I. Sr. Carles Naudi 

d’Areny-Plandolit Balsells, de data 16 de 

gener del 2017, relativa a si el Govern té la 

intenció de canviar o fer canviar la 

mancomunació de signatures, Reg. Núm. 

0055/17. 

Antecedents: 

D’acord amb el que es pot llegir de l’informe del 

Tribunal de Comptes sobre la fiscalització de 

comptes d’Andorra Turisme:  

“Mancomunació de signatures 

D’acord amb la informació analitzada per a la realització 

d’operacions d’import inferior a 100.000 euros, el gerent 

de la societat pot operar lliurement, sense ser necessària 

la signatura d’una altra persona. A partir d’aquesta 

quantia és necessària també la signatura del president del 

consell d’administració o qualsevol altre membre del 

consell d’administració. 

Per tant continua sense complir-se el principi de 

mancomunació que ha de regir en la gestió de fons 

públics i es recomana adoptar procediments de pagament 

que respectin aquest principi” 

Pregunto a Govern: 

Té intenció Govern de canviar o fer canviar aquesta 

operativa, per així seguir les recomanacions del 

Tribunal de Comptes? 

Resposta escrita a la pregunta: 

Molt Il·lustre Senyor Carles Naudi d’Areny-Plandolit 

Balsells, 

En relació a la demanda d’informació Reg. Núm. 

0055/17, em plau adjuntar-vos la resposta següent: 

Informem: 

- Els poders atorgats al Director d’Andorra Turisme 

actuals són els mateixos d’ençà la creació de la 

societat a l’any 2008 i estan contemplats als estatuts 

de la societat, aprovats per el Consell General i 

publicats al BOPA el 24 d’Octubre de 2007. 

- Constatar que la societat té una empresa 

d’assessorament financer per tal de gestionar 

correctament qualsevol activitat econòmica i a més a 

més, li son realitzades tres auditories: La primera, 

abans del tancament anual encarregada per el propi 

Consell d’Administració, la segona encarregada  per 


